
ادامه از صفحه اول
  بالاي 98 درصد س�پرده گذاران تس�ويه 

مي شوند
اژه اي درب��اره آخري��ن وضعيت رس��يدگي هاي 
قضايي در پرونده كاسپين گفت: قرار شده به افراد 
مرتبط با كاس��پين 200 ميليون و در مورد افضل 
توس، البرز و وح��دت 100 ميليون داده ش��ود. 
بر اس��اس آمار بانك مركزي با توجه به پرداخت 
200 ميلي��ون در خص��وص كاس��پين و موضوع 
100 ميليون تعاوني ه��اي ديگر، بالاي 98درصد 
سپرده گذاران تسويه مي ش��وند، البته به معناي 
98درصد سپرده ها نيس��ت به معني 98درصد از 

سپرده گذاران است. 
سخنگوي قوه قضائيه در خصوص آخرين وضعيت 
پرونده پيمانكاران متخلف در حادثه زلزله كرمانشاه 
اظهار كرد: بازرسي كل كش��ور به اين مورد ورود 
داش��ته و نتيجه نهايي آن هنوز مشخص نيست. 
در خصوص بيمارستان اس��ام آباد كه به اشتباه 
بيمارستان س��رپل ذهاب گفته شده بود نيز افراد 
مختلفي آم��ده بودند و تقريباً هم��ه آنها گفته اند 
احتمالاً محرز اس��ت كه كوتاهي صورت گرفته و 

پرونده قضايي تشكيل شده است. فرد را خواستند 
و براي آن قرار صادر شد. 

س��خنگوي قوه قضائي��ه درباره مس��كن مهر نيز 
گفت: در ارتباط با زلزله كرمانش��اه فقط در مورد 
بيمارستان اس��ام آباد غرب پرونده تشكيل شده 
است و فعاً گزارشي از س��ازمان بازرسي يا ساير 

دستگاه ها در اين زمينه نيامده است. 
   توضيح�ات س�خنگو درب�اره پرون�ده 

مرتضوي
س��خنگوي قوه قضائي��ه درباره نام��ه مرتضوي و 
مس��ائلي كه درباره قاضي ش��عبه 22 تجديدنظر 
مطرح كرده اس��ت، نيز گفت: من در جريان اين 
موضوع نيستم. آقاي مرتضوي سه پرونده داشت. 
يك پرونده در رابطه با قتل هايي بود كه ش��كات 
ش��كايت كردند و بعد دادگاه قتل عمد تشخيص 
داد و مباش��ران را محكوم كرد، اما چون رضايت 
دادند، قصاص انجام نش��د و از باب جنبه عمومي 
تحمل كيفر كردند.  اژه اي گفت: آقاي مرتضوي در 
آن پرونده به معاونت در قتل عمد متهم شد. نهايتاً 
دادگاه بدوي، آقاي مرتضوي را به پنج سال حبس 
محكوم كرد و دادگاه تجديدنظ��ر به خاطر اظهار 

ندامت به دو سال تخفيف داد. 
سخنگوي قوه قضائيه افزود: يك پرونده ديگر هم 
درباره سازمان تأمين اجتماعي و رأي ديوان عدالت 
اداري بود و بحث اين بود كه آقاي مرتضوي در آن 
مقطع مي تواند به عنوان رئيس س��ازمان باشد يا 
خير. اين پرونده در دادگاه رسيدگي شد كه دادگاه 
بدوي به مجرميت و شش ماه حبس رأي داد، اما 
دادگاه تجديدنظر نپذيرفت و ايش��ان از اين اتهام 
تبرئه شد.  وي ادامه داد: يك پرونده ديگر درباره 
تحقيق و تفحص از سازمان تأمين اجتماعي است 
كه در ارتباط با آن پرونده هنوز حكم صادر نشده و 

بخشي را نقص گرفتند و بازگشته است. 
حجت الاسام محس��ني اژه اي در پاس��خ به اين 
سؤال كه چرا براي رحيم مش��ايي كه اتهام تبليغ 
عليه نظام دارد، قرار كفالت صادر شده است و براي 
ديگران با همين اتهام وثيقه چند ميلياردي صادر 
ش��ده گفت: اينكه مي گويند براي كسان ديگر به 
اتهام تبليغ عليه نظام وثيقه چند ميلياردي صادر 

شده است، سراغ ندارم. 
وي ادامه داد: اينكه قرار صادره، كفالت باشد ايراد 
ندارد. البت��ه نمي دانم وجه الكفاله چقدر اس��ت؟ 

و اطاعي ن��دارم و نمي دانم چ��ه اتهامي به آقاي 
مشايي تفهيم شده است. 

سخنگوي قوه قضائيه همچنين درخصوص پرونده 
صندوق ذخيره فرهنگيان گف��ت: پرونده صندق 
ذخيره و بانك سرمايه مشترك است. تا الان حدود 
37 نفر تحت تعقيب قرار گرفتند و هشت نفرشان 
بازداشت هستند و بقيه با قرار آزاد شدند و پرونده 
هنوز به دادگاه نرفته و گزارش تحقيق و تفحص هم 

هنوز واصل نشده است. 
وي درباره متواري بودن يك��ي از متهمان پرونده 
صندوق ذخيره و بانك سرمايه گفت: آقاي امامي 
نامي بود كه يك مدتي بازداشت بود و با قرار آزاد 
شد و يك مدتي به خارج رفت و بعد هم برگشت، 
اما يك فردي كه از بدهكاران اين پرونده اس��ت، 
قبل از اينكه تحقيق ش��ود رفته خارج از كشور و 

برنگشته است. 
   تهيه و ضبط گزارش مخفيانه جلسات 5+1 

توسط دري اصفهاني
   وي درباره فيلم منتشر ش��ده از نحوه جاسوسي 
دري اصفهاني گفت: ايش��ان يك اتهامي داشته و 
اين اتهام در دادسرا رس��يدگي شد، رفت دادگاه، 
محكوم شد و تجديدنظر تأييد كرد، اما از جزئيات 
پرونده، ساعت و اينها اطاع ندارم، اما يك مطلب 
را مي دانم. ايشان در  جلساتي كه شركت مي كرده 
و هيئت 1+5 بوده، به صورت مخفيانه گزارش تهيه 

و ضبط كرده است. 
حجت الاسام محسني اژه اي درباره نرم افزار ويز 
نيز گفت: هنوز دستگاه هاي امنيتي ما نظر واحد و 
قاطعي ندادند كه از اينها دشمن چه سوء استفاده اي 
مي تواند بكند و اصاً مي تواند سوء استفاده بكند يا 

خير. 
   مهري�ه، نفق�ه و خان�واده در ص�در آمار 

تماس هاي تلفني مردمي با قوه قضاييه
سخنگوي دس��تگاه قضا همچنين با ارائه آماري 
از كش��فيات مواد مخدر، عف��و و آزادي زندانيان و 
نيز تماس هاي تلفني مردمي با قوه قضائيه گفت: 
از ابتداي س��ال تا پايان آبان ماه بيش از 221 هزار 
كيلوگرم مواد مخدر مختلف كشف شده است كه 
البته همه اينها كشف نمي شود. آمار عفو و آزادي 
مشروط از اول سال تا پايان آبان ماه 10 هزار و 9 
نفر بوده كه از زندان آزاد شدند. 10 هزار و 74 نفر 
هم با عفو، مجازات شان تقليل يافت، 3 هزار و 41 
نفر هم با عفو آزاد شدند. همچنين در طول آبان ماه 
بيش از 136 هزار تماس تلفني گويا و وب داشتيم 
كه بيشتر مربوط به موضوع مهريه، نفقه و خانواده 
است كه اين نشان مي دهد در مورد مسائل خانواده 

بايد بيشتر توجه شود. 
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مافياي كنكور مانع جدي انحلال سازمان سنجش
پدرخوانده ها نمي گذارند سازمان ايجاد شده در عصر پيكان، در عصر فضا منحل شود

 برخي متهمان مانند
 »لات هاي از چشم مردم افتاده« حرف مي زنند

سخنگوي دستگاه قضا:

چند روزي اس�ت كه از پيش�نهاد اخير رئيس 
مجلس مبني بر انحلال س�ازمان س�نجش به 
خاطر دفع سايه كنكور از سر سيستم آموزشي 
كش�ور مي گذرد. با اين حال و با گذش�ت اين 
ش�وك هنوز هيچ مقام رس�مي و غيررسمي 
به اين موض�وع واكنش نش�ان نداده اس�ت. 
پيش�نهاد لاريجان�ي در حالي بيان مي ش�ود 
كه پدرخوانده ه�اي كنكور تاكن�ون با اعمال 
نفوذ مانع بازنشس�تگي و حتي محدود كردن 
فعاليت اين آزمون 50 ساله و خسته شده اند. 
در علم رياضي يك ش��يوه حل مسئله هست كه 
در آن راه حل موجود است، اما نياز به كشف دارد 
يا به اندازه اي بديهي اس��ت كه كسي با آن مواجه 
نمي شود.  پس از كشف راه حل، مسئله طرح و از 
فهرست بي پاسخ ها خارج مي شود. اين شيوه نگاه 
به مسائل به فلسفه طعنه مي زند و به نظر مي رسد 
رئيس مجلس هم در ارائه راه حل پيشنهادي براي 
حل مسئله كنكور از تحصيات خود در اين رشته 

بهره برده است. 
   لاريجاني: تا س�ازمان س�نجش هس�ت 

 كنكور هم هست
علي لاريجاني، رئيس مجلس اواخر آبان ماه و در 
مراسم تكريم و معارفه رئيس كتابخانه مركزي و 
مركز اسناد گفت: گسترش دانشگاه ها زياد است 
و به نظر بنده برخ��ي روي حس��اب و كتاب هم 
گسترش پيدا نكرده اند، ضمن اينكه روش كنكور 
هم معضل جديدي را در كشور ايجاد كرده است؛ 
لذا بايد اختياراتي به دانشگاه ها داده شود تا بتوانند 
افراد فاضل را انتخاب كنند به خصوص در مقاطع 
تحصيات فوق ليسانس و دكترا كه آسيبي كه در 
ساير مقاطع ايجاد شده تا قسمت هاي بالاتر نيايد. 
زماني تصويب كرديم كنكور برداش��ته شود، اما 

سازوكار آن در وزارتخانه ها سامان نيافت. 
رئيس قوه مقننه كشورمان خطاب به نهاونديان 
)به صورت مزاح( افزود: شايد اگر آقاي نهاونديان 
باني ش��وند و بروند مركز سنجش را منحل كنند 
اين مسئله حل ش��ود، تا آنها هستند نمي توانند 

بگذارند اين مشكل حل شود. 
لاريجاني گفت: به نظر بنده دانشگاه ها مي توانند 
اف��راد را از نظر علمي انتخاب كنن��د و اين حرف 
سنجيده اي اس��ت و س��پس تمركز بيشتري بر 

كيفيت كار علمي داش��ته باش��ند. فكر مي كنم 
با مركز س��نجش و وزارت علوم هم اگر كار شود 
مي توان به فرمول عاقانه اي كه بر اساس شرايطي 

افراد را انتخاب می كند، دست يافت. 
رئيس مجلس شوراي اسامي يادآور شد: خيلي 
باري در اداره ك��ردن هيئت امنايي دانش��گاه ها 
نديدم، زيرا بايد امكانات و اختياراتي براي هيئت 
امن��ا قائل ش��د و كارها ب��ه ص��ورت متمركز در 
وزارتخانه ها انجام مي شود و ليستي جلوي هيئت 
امنا در وزارتخانه ه��ا مي گذارند تا تصويب كنند، 
با اين كار قوه ابتكار دانش��گاه ها از بين مي رود و 
من در اين راس��تا توصيه مي كن��م از اختيارات و 
ظرفيت هاي هيئت هاي امناي دانشگاه استفاده 
شود، زيرا دليلي ندارد به صورت يكسان كار كنند 

و مي تواند بر حسب شرايط تصميم گيري شود. 
   س�كوت؛  واكنش دولتي ها به پيش�نهاد 

انحلال سنجش 
اظهارات رئيس مجلس ب��ه اندازه اي تكان دهنده 
بود  كه تاكنون هيچ مقام رس��مي نس��بت به آن 
واكنش نشان نداده و حتي ابراهيم خدايي، معاون 
وزير علوم و رئيس سازمان سنجش كه به همراه 
احمد توكلي، قائ��م مقامش جزو پي��ران آزمون 
سراسري كشور به ش��مار مي روند در گفت و گو با 
»جوان« نه تنها به عنوان مقام مسئول از هر گونه 

اظهار نظري در اين رابطه خودداري كردند، بلكه 
به عنوان كارش��ناس مس��ئله كنكور هم چيزي 

نگفتند. 
نزديك به يك دهه اس��ت كنكور ديگر آن كنكور 
نيست كه به كابوس زندگي دانش آموزان و غول 
خفته در مس��ير آرزوها تش��بيه مي شد. كاهش 
زاد و ول��د و به تبع آن كاه��ش داوطلبان كنكور، 
تغيير جهت گيري بازار كار و افزايش دانشگاه ها و 
مؤسسات آموزش عالي غيردولتي  دست به دست 
هم دادند تا كنكور ديگر مس��ير انحصاري آرزو و 

خواسته هاي نوجوانان اين سرزمين نباشد. 
 با اين حال كنكور همچنان بازاري است كه منافع 
و نفوذ عده اي را در آموزش و پرورش تأمين مي كند. 
اينكه بايد دست سودجويان كه از آستين كنكور 
بيرون آمده و بر فرآيند تعليم و تربيت كشور سايه 
انداخته كوتاه شود، آموزش و پرورش نبايد مدرسه 
كنكور باشد و آينده دانش آموزان نبايد به ورود به 
دانش��گاه گره بخورد. هزاران بار بيان شده و براي 
آن بي نهايت راه حل ارائه شده، اما تا به حال كسي 
جرئت نشانه گيري كانون 50 ساله كنكور يعني 
سازمان س��نجش را نداشته اس��ت. بنابراين در 
شرايطي كه مقاومت در برابر تحول، بيماري مزمن 
و فراگير نظام آموزشي كش��ور ماست، پيشنهاد 
لاريجاني مبني بر انحال س��ازمان سنجش، به 

اندازه كافي شوك آور است. 
   جايگاه س�ازمان عصر پي�كان در عصر 

فضا! 
از س��وي ديگر اگر بداني��م كنكور در پ��ي ايجاد 
تعادل و توازن ميان تقاض��اي زياد و منابع اندك 
ايجاد شده و اكنون آن اضطرار دهه هاي 50 و 60 
حتي در مقاطع تحصي��ات تكميلي وجود ندارد 
و پذيرش دانش��جو مي تواند از سوي دانشگاه ها و 
منطبق با ضوابط خاصي از جمله مصاحبه و آزمون 
مجزا صورت بگيرد، حذف كنك��ور ديگر چندان 
دور از ذهن نخواهد بود. در عين حال كه سازمان 
سنجش كه نفس كنكور وابس��ته به آن است،  در 
برابر نوع جديد تقاضاي داوطلب براي تحصيل در 
مراكز آموزش عال��ي و آموزش تخصص مورد نياز 
بازار كار فرتوت و خسته به نظر مي رسد و شناخت 
بسته و محدود آن از روند پذيرش دانشجو به يك 
چالش بزرگ ب��راي نظام تعليم و تربيت كش��ور 

تبديل شده است. 
بماند كه در ميان سياس��تگذاران آموزشي تابو و 
تعارفي براي انحال س��ازمان سنجش از جنس 
رودربايستي توقف توليد پيكان وجود دارد؛ چراكه 
بخشي از خاطرات زندگي اغلب افراد جامعه ما به 
فعاليت اين سازمان وابسته است و انگار آموزش 

عالي بدون كنكور چيزي كم دارد. 
   پيشنهادي از مجلس براي مجلس 

اين در حالي است كه شهامت تغيير اينچنيني در 
دولت ها ديده نمي ش��ود و دولت ها كمتر زحمت 
برآورد هزينه ها و تبعات تدوين لايحه و نوش��تن 
برنامه براي انحال س��ازمان س��نجش را متقبل 
مي ش��وند و زير بار آينده نگري و نيازس��نجي و 
آمايش سرزميني و نيروي انساني اين كار مي روند 
و ورود به حذف سازمان سنجش به اندازه اي جزئي 
و داراي ابعاد گوناگون است كه بعيد است دولتي 
ابتكار عمل را در اين رابطه به دس��ت بگيرد، مگر 
اينكه الزام قانوني و مصوب مجلس را داشته باشد. 
بنابراين پيش��نهاد لاريجاني مي تواند از مجلس 

براي مجلس به شمار رود. 
ضمن اينك��ه انحال س��ازمان س��نجش ديگر 
درافتادن با كنكور نيس��ت كه ه��زار پدرخوانده 
داشته باشد و مانع حذف و كاهش اثرگذاري آن در 

فرآيند سنجش و پذيرش دانشجو شوند. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

واكنش هاي توييتري به يك تيتر: 
1- علی عليزاده: اگر عامان تعجيل در امضای قرارداد پرخطای برجام، 
مسئولان پذيرش دری اصفهانی جاسوس به تيم مذاكره، طراحان فشار 
روانی به افكار عمومی طی مذاكرات و وحشت سازی از تبعات نپذيرفتن 
ش��رايط دش��من، عامان حذف نظارت مجلس و... به دادگاهی عادل 

كشانده شده بودند، امروز تيتری چنين ضدملی جرئت چاپ نداشت.
2- علي نادري: يكي مي گويد چرا با اسرائيل مسابقه نمي دهي، ديگري 
تيتر مي زند چرا بر س��ر موش��ك مذاكره نمي كني و آن ديگري هم با 

ناراحتي از پايان داعش، خبر پيروزيت را سانسور مي كند. 
  دو تابعيتي كه شدي؛ منافع ملي كشور دومت را به منافع مُلك مادري 

ترجيح خواهي داد، آخر نان و مكانت را آنجا بنا نهاده اي!
3- حسين كازروني: انگار خزانه دولت را هميشه پيروزي هاي مقاومت 

بايد پرُ كند! مگر روي رگ حيات هم مذاكره مي كنند ؟!
4- احسانبخش: تيتر خاف امنيت ملي روزنامه جامعه فردا/ اين تيتر عاوه 
بر توقيف، حبس و شاق هم داره/ منتظر برخورد قاطع قوه قضائيه هستيم. 

واكنش ها به يك عكس:
1- ملت ايران روي تربيت بچه هاتون كار كنيد كه چندسال ديگه كه 
بزرگ شدن به خاطر عقده سياسي به خونه مردم نگه طويله يا اينكه با 

كفش نره توي خونه مردم. 
2- مازيار بيژنی: مقايسه لاله گوش آقاي جهانگيري با فردي كه ادعا 
شده آقاي جهانگيري است و با كفش روي پتو رفته ثابت مي كند كه فرد 

مزبور آقاي جهانگيري نيست و به احتمال قوي بدل ايشان است! 
3- امين اسدي: آمدي اس��حاق ولي حالا چرا / حالا كه آمدي با كفش 
چرا؟ پ ن؛ جناب جهانگيري روي اون فرشي كه با كفش اومدي مردم 

هم زندگي مي كنند هم نماز مي خونند.
4- زهرا عبدالله��ي: نمي دونم چرا موقع انتخابات كه ميش��ه هممون 
مِلتِ شريف ايران هس��تيم، اما بعدش ش��رفمون در حد يه كفش در 

آوردن هم نيست!
5- محمدصالح مفتاح: ظهر يكي از عكاسان دفتر رهبري را ديدم. مي گفت 
در يكي از چادرها رهبري با تشر و عتاب عكاسان و فيلمبرداران را به دليل 
ورود با كفش به چادر بيرون كرد. كاش يك نفر هم به جهانگيري تش��ر 

مي زد يا تذكري مي داد كه با كفش روي پتوهاي مردم نرود!

فاطمه دانشور در توييتي نوشت:  اميدوارم يا آقاي نوبخت اين را نگفته 
باشند يا اگر گفته اند اصاح كنند! كانكس را كه خيران مي دهند، چه 

ربطي به كمك باعوض دولت دارد؟ آيا اين تدبير است؟

توييت تصويري از روح امانتدار: 
خاصه غربت شهداي مدافع حرم و شهداي فاطميون در يك عكس

عكس و نوشته توييتري محمد صادق حيدري با دو هشتگ #ميدان_
امام_حسين #بازار_شهرستاني

برنجشو خورد دوسه تا لپه هم و كمي گندم و اگر در رب و روغن باز بود 
يه قيمه خورده بود! صاحب مغازه ميگه هر روز اينا اينجا هس��تن. فكر 
كردم خسته شده و پرَشون نميده. گفتم كاريش��ون نداري ؟ گفت نه 

هميشه هستن ميان مي خورن ميرن 

بیژن يانچشمه

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
  گزارش  2

نيره ساري
  گزارش  یک

    معاون حمل و نقل و ترافيك ش��هرداري تهران با اش��اره به اينكه 
پيشنهادهايي به شوراي شهر براي اخذ عوارض داده شده است، گفت: 
مترو سالي 700 ميليارد تومان زيان مي دهد كه بايد هزينه هاي شركت 
مترو با توجه به اينكه خدمات ده است، از طريق عوارض يا كمك هاي 

دولت تأمين شود. 
    مديركل عتبات س��ازمان ح��ج و زيارت درباره عل��ت عدم توقف 
24ساعته زائران ايراني در سامرا گفت: به دليل كمبود زير ساخت شامل 

هتل و مهمانسرا، امكان حضور چند روزه وجود ندارد. 
    نشست تخصصي وقف با حضور خيران و واقفان بزرگ استان تهران 
به همت اداره كل اوقاف و امور خيريه اين استان در امامزاده صالح )ع( 
برگزار شد و حاضران از مسئولان و دولت خواستند توجه بيشتري به 

خيران و واقفان كند. 
    رئيس شوراي سياست گذاري سازمان بسيج دانش آموزي با تأكيد 
بر اهميت ترويج تفكر بسيجي در بين دانش آموزان گفت: بايد اين كار 

از دوره ابتدايي شروع شود. 
    عضو هيئت علمي دانشگاه امام صادق)ع( با اشاره به طرح »شهيد 
بهنام محمدي« با هدف اعتاي بسيج در مدارس گفت: در حال حاضر 
400 مدرسه و 225 مسجد در شهر تهران و هزار و 100 مربي مسجدي 

در اين طرح مشاركت دارند. 
    استاد دانشگاه صنعتي اصفهان گفت: حوضه آبريز گاوخوني با ادامه 
كاهش شديد بارندگي و برداشت هاي بي رويه از سفره هاي زيرزميني، 

تا سال هزار و 400 از حوضه هاي پرتنش آب خواهد شد. 
    رئيس سازمان بهزيستي كشور تأكيد كرد: براي كاهش سوء تغذيه 
با توزيع يك وعده غذاي گرم در روس��تاها و مهدهاي كودك مناطق 

حاشيه اي را در دستور كار قرار داديم. 
    مدير كل عتبات سازمان حج و زيارت از توقف پروازهاي زائران عتبات به 

فرودگاه نجف به دليل افزايش هزينه هاي اين فرودگاه خبر داد. 
   رئيس انجم��ن راديولوژي ايران با اش��اره به كم��ك 607 ميليون 
توماني نقدي به زلزله زدگان كرمانش��اه گفت: انجمن نيز يك دستگاه 
راديولوژي CR خريداري كرده  است كه طي روزهاي آينده در يكي از 

مراكز درماني سرپل ذهاب نصب خواهد شد. 
     جراح كليه و مجاري ادراري با بيان اينكه حدود 10 درصد از كل 
مردان واريكوسل دارند، گفت: با مراجعه زودهنگام به پزشك پشگيري 

از مشكات احتمالي واريكوسل امكانپذير است. 
    سرپرس��ت مركز ملي پرورش استعدادهاي درخش��ان گفت: احياي 
سازمان ملي پرورش استعدادهاي درخشان )سمپاد( به همراه هيئت امنا، 

در دستور كار قرار گرفته است كه اميدواريم اين موضوع تحقق يابد. 
    رئيس اداره حفاظت محيط زيست آمل از تغيير مسير رودخانه هراز 

براي برداشت غير مجاز شن و ماسه، توسط سودجويان خبر داد. 
   رئيس مركز برنامه ريزي و منابع انساني آموزش و پرورش اظهار كرد: 
در صورت موافقت سازمان امور اداري و استخدامي كشور، بين 15 تا 20 
هزار نفر در آزمون استخدامي ای كه اواخر دي يا اوايل بهمن ماه برگزار 

مي شود، جذب آموزش و پرورش مي شوند.

فرج صمدي | ايرنا

90 درصد بيمارستان هاي تهران ناايمن است

درمان فرسودگي بيمارستان هاي پايتخت 
متولي ندارد

تخريب مراك��ز درماني و عمومي زلزله غرب كش��ور، آب پاكي را روي 
دس��ت مديران دس��تگاه هاي متولي مديريت بحران ريخ��ت. مراكز 
درماني نوساز تخريب شد و به جاي درمان، نمك روي زخم مجروحان 
ريخت. حالا عضو شوراي پايتخت از فرسودگي و عمر بالاي 90درصد 
بيمارستان هاي پايتخت خبر مي دهد كه اگر چاره اي انديشيده نشود 
بايد منتظر فاجعه اي مضاعف در اين كانشهر بود.   پايتخت 13ميليوني 
روي گسل هايي بنا شده است كه هر لحظه شهر و شهروندان را آبستن 
حوادث مختلف كرده اس��ت. هم��ه از فاجعه و بح��ران در اثر حوادث 
غير مترقب��ه مي گويند و هش��دار مي دهند، ولي دس��ت روي دس��ت 
گذاشته اند و كاري انجام نمي دهند.  بافت فرسوده و ناپايدار شهري از 
يكسو و نبود مراكز امدادي و درماني كه تاب تحمل بحران ها را داشته 
باشد از سوي ديگر بر ميزان فاجعه در صورت بروز زلزله و ساير حوادث 
خواهد افزود. وجود مراكز درماني و بيمارستاني مي تواند در زمان بحران 
نجات بخش جان آسيب ديدگان باشد. مراكز عمومي و بيمارستان هاي 
شهر تهران به گفته كارشناسان و ضعيت مناسبي ندارند. از يكسو اين 
س��ازه ها با عمر بالا ديگر كارايي لازم و ظرفيت هاي لازم را ندارند و از 
سوي ديگر ايمني آنها زير سؤال است. در اين زمينه عضو هيئت رئيس 
شوراي شهر تهران ضمن تأكيد بر ايمن س��ازي بيمارستان هاي شهر 

تهران گفت: 19بيمارستان بايد به سرعت ايمن سازي شوند. 
  90 درصد بيمارستان ها نا ايمن هستند

زهرا نژادبهرام، عضو هيئت رئيسه شوراي شهر تهران در تذكر پيش از 
دستور در ارتباط با فضاهاي ناايمن و به خصوص بيمارستان ها در شهر 
تهران اظهار كرد: براساس گزارشات شهرداري منطقه 11 و 12بناهاي 
ناايمني در اين محدوده وجود دارد.  وي تصريح كرد: براساس گزارش 
243 مورد بناي ناايمن شهر تهران تهيه شده است و اين در حاليست 
كه بيش از 90درصد از بيمارس��تان هاي ش��هر تهران عمري بالاتر از 
40س��ال دارند و اين مراكز به بحراني ترين مكان ها تبديل ش��ده اند؛ 
چراكه براي دريافت گواهي پايان كار و نصب تجهيزات آتش نش��اني 
تاش��ي نمي كنند.  عضو هيئت رئيسه ش��وراي ش��هر تهران افزود: 
19 بيمارستان در سطح شهر تهران در شرايطي قرار دارند كه بايد در 
اولويت ايمن س��ازي قرار بگيرند و اين در حالي است كه ما نمي توانيم 

بيمارستان ها را به دليل عدم ايمن سازي پلمب كنيم. 
  نامشخص بودن مجري ايمن سازي مراكز درماني 

در حال حاضر مراكز درماني فرسوده و قديمي پايتخت نيازمند نوسازي و احيا 
است. در اين زمينه با توجه به مالكيت مراكز درماني به مراكز و سازمان هاي 
مختلف بسياري از مراكز درماني دولتي و شبه دولتي همچنان از نظر سازه اي، 
ساختار و تجهيزات دچار فرسودگي هستند. از آنجايي كه براي نوسازي اينگونه 
مراكز هزينه هاي كان بسياري نيازمند است، كار نوسازي اين مراكز در حد 
نما و بعضاً رسيدگي به در و ديوار صورت گرفته است.  لازم است تا با مداخله 
شهرداري و دس��تگاه هاي متولي همچون وزارت بهداشت و سازمان تأمين 
اجتماعي و ساير مراكزي كه داراي بيمارس��تان و مراكز درماني هستند كار 
مقاوم سازي و نوسازي به جد دنبال شود. در حقيقت سرمايه گذاري در اين 
زمينه مي تو اند مرهمي به آسيب ديدگان از حوادث و نقش آفريني در ارتقاي 
س��امت جامعه باش��د.   به دليل كمبود زمين و فضاي ذخيره براي احداث 
بيمارستان هاي جديد با يد توجه داشت كه بسياري از بيمارستان هاي قديمي 
پايتخت فضاهاي مناسب را براي توسعه در اختيار دارند و لازم است تا وزارت 
بهداشت و دولت در اسرع وقت نسبت به توسعه و فضاي بيمارستاني اقدام كنند 

تا بخشي از كمبود ها جبران شود. 

با رأي بالاي نمايندگان مجلس 

آتش نشاني شغل سخت شد 
مجل�س  اجتماع�ي  كميس�يون  رئيس�ه  هيئ�ت  عض�و 
زي�ان آور  و  س�خت  ب�راي  نماين�دگان  قاط�ع  رأي  از 
داد.  خب�ر  آتش نش�اني  ش�غل  ش�دن  محس�وب 
روح الله بابايي صالح، عضو هيئت كميسيون اجتماعي مجلس گفت: طرح 
استفساريه تبصره 2 ماده 76 قانون تأمين اجتماعي مربوط به آتش نشانان 
تصويب شد.    در متن اين تبصره آمده است: بيمه شدگان تأمين اجتماعي 
شاغل در مش��اغل س��خت و زيان آور از جمله متصديان مشاغل عملياتي 
آتش نشاني كه داراي روابط استخدامي غيرمشمول قانون كار با كارفرمايان 
خود هستند و از نظر شرح انجام كار و همچنين ماهيت سخت و زيان آور 
شغل با مشمولان قانون كار مش��ابه و يكسان هس��تند، مشمول مزاياي 
موضوع تبصره 2 م��اده 76 قانون تأمي��ن اجتماعي مي ش��وند.  بنا بر اين 
آتش نشاني كه تا كنون شغل سخت و زيان آور محسوب نمي شده  است از 

اين پس شغلي سخت و زيان آور خواهد بود. 


